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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem mérsékelik az e-könyvek áfáját hazánkban 
is?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Sajnálatos módon az olvasás ma már egyre jobban háttérbe szorul a fiatalok körében, ennek 
következtében pedig folyamatosan romlik a magyar ifjúság olvasási- és szövegértési képessége is. A
hagyományos, papír alapú könyvek ugyan vélhetően soha nem tűnnek majd el végleg a piacról, de a
különféle olvasmányok azzal növelhetik a népszerűségüket, ha képesek maradnak arra, hogy ne 
csak tartalmukkal, hanem formátumukkal is ideálissá, kecsegtetővé váljanak a fiatalok számára.

Az e-könyv pont ennek az igénynek kíván eleget tenni. Nem csak a fiatalok körében lehetne vonzó 
formátum, hanem minden korosztály számára a praktikussága, gyors hozzáférhetősége végett, 
illetve környezettudatossági szempontból egyaránt.

Azonban népszerűsége továbbra sem nő jelentős mértékben, hiszen szinte ugyanannyiba kerül, mint
egy papír alapú könyv.

Az elektronikus könyvek első sorban azért kerülnek majdnem ugyanannyiba, mint a nyomtatottak, 
mert hazánkban még mindig Európában egyedülálló módon 27 százalék áfa terheli az e-könyveket. 
Jogszabályi akadálya már nincs, hogy hazánkban is csökkentsünk rajta, hiszen az uniós országok 
pénzügy- és gazdasági minisztereit tömörítő tanács, az Ecofin már elfogadta, hogy az e-könyvekre 
és a hangoskönyvekre is vonatkozhat kedvezményes áfakulcs. Ennek következtében Európa-szerte 
kedvezményeket vezettek be az országokban az elektronikus könyvekre.

Ezzel a módosítással nem csupán az lenne a cél, hogy megszűnjön a nyomtatott és az elektronikus 
könyvek pénzügyi megkülönböztetése, valamint, hogy ösztönözzük a fiatalokat az olvasásra, hanem
hogy eredményesebben lehessen fellépni az illegális letöltések és a kalózkodás ellen is. Ha nem 



történik változás rövid időn belül, akkor ezen piacon az angolszász befektetők ki fogják szorítani a 
nemzeti szereplőket, az oktatásban az idegennyelvű művek fognak dominálni a magyar 
szakemberek, kutatások eredményei helyett, a magyar oktatás pedig még nagyobb hátrányba kerül 
az egyre jobban kiéleződő nemzetközi versenyben.

Véleményem szerint a kormánynak feladata, hogy segítse és ne akadályozza az olvasók kinevelését,
az oktatás fejlődését, amennyiben erre módja van. Jelen esetben pedig a magas áfa csökkentésével 
hozzá tudnának járulni ehhez a feladathoz, mint ahogy a többi ország is élt ezen jogával.

Tisztelt Miniszter Úr!

Kérdezném tehát Öntől, hogy a többi európai országhoz hasonló módon miért nem mérsékelik az e-
könyvek áfáját hazánkban is?

Várom érdemi válaszát!

1


